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نماینده مردم داراب و زرین دشت در مجلس:

تعاونی های مسکن 
وارد میدان شوند

عسکری: سالانه حدود یک میلیون خانه باید در کشور ساخته 
شود تا بتوان نیاز مردم را در زمینه تولید مسکن برطرف کرد

نماینده مردم داراب و زرین دشت در مجلس شورای اسلامی از رئیس جمهور 
و هیئت دولت خواســتار مشــارکت تعاونی های مسکن در طرح ملی جهش 
مسکن شد. محمدجواد عسکری در جمع خبرنگاران بیان کرد: سالانه حدود 
یک میلیون خانه باید در کشــور ساخته شــود تا بتوان نیاز مردم را در زمینه 

تولید مسکن برطرف کرد.
او با اشــاره به اینکه وظیفه دولت ها بر اساس نص صریح قانون ایجاد شرایط 
لازم و مناسب ساخت مسکن است، ادامه داد: دولت ها با توجه به زمینه فکری 
و شرایط حاکم بر عرصه های مختلف به ویژه وضعیت اقتصادی سیاست های 
توســعه ای خاص و متفاوتی داشته اند که در دولت کنونی نیز سیاست وزارت 
راه و شهرســازی مبتنی بر تحول نظام ساخت وسازهای حوزه مسکن مبتنی 

بر مشارکت مردم است.
عسکری در رابطه با برنامه تحولی دولت سیزدهم در زمینه ساخت ۴میلیون 
مسکن اشاره کرد و افزود: ساخت این تعداد خانه نیازمند حجم قابل توجهی 
از مصالح ســاختمانی و اعتبارات لازم مالی اســت و با قانون گذاری مناسبی 
 که مجلس به تصویب رســانده قطعاً فرصــت خوبی برای دولت بوده که باید 

از مواهب این اختیارات قانونی با هدف خدمت رسانی به مردم بهره مند شد.
نماینده داراب و زرین دشــت در مجلس شورای اسلامی تأمین زمین را یکی 
از پایه های اساسی ساخت مسکن برشــمرد و گفت: خوشبختانه تلاش های 
قابل توجهی در این حیطه انجام شــده که با تــداوم آن، یکی از کلیدی ترین 
مؤلفه های تولید مسکن یعنی زمین به کاهش هزینه ساخت و افزایش تولید 

در این حوزه کمک شایانی خواهد کرد.
او همکاری بانک ها در زمینه تسریع در اجرایی شدن برنامه های نهضت ملی 
مســکن را ضعیف ارزیابی و اظهار کرد: متأسفانه سیستم بانکی ما مشکلات 
عدیده ای دارد که در حوزه مسکن نیز علی رغم تکالیف قانونی که وجود دارد، 
اما ما شــاهد کارکرد ضعیف این حوزه در طرح ملی نهضت ســاخت مسکن 

هستیم.
ایــن نماینده مجلــس یکی از راهکارهــای تأمین مالی پروژه های مســکن 
را به کارگیری مشــارکت های مردمی معرفی کرد و ادامــه داد: در این طرح 
ملی یکی از منابع پیش بینی شــده علاوه بــر آورده دولت از محل اعتبارات 
و ثروت هــای ملــی و همچنین تســهیلات بانکی مربوط بــه آورده مردم و 
سرمایه های خرد متقاضیان مســکن است، اما به دلیل توان اقتصادی پایین 
جامعه هدف و کاهش قدرت مالی این قشــر امکان افزایش ســهم آن ها در 

فرایند اجرایی این نهضت فراهم نیست.
عضــو مجمع نمایندگان فــارس با تأکید بر اینکه هریک از مناطق شــهری 
و روســتایی کشور و اســتان ها دارای مزیت ها، فرصت ها و بعضاً چالش های 
خاص آن موقعیت و محدوده جغرافیایی اســت، خاطرنشان کرد: باید تلاش 
شود که در راســتای جهش تولید مسکن از تمامی امکانات ملی و محلی به 
بهترین شکل ممکن بهره گیری کنیم تا جمعیت متقاضی مسکن طعم شیرین 

خانه دارشدن را بچشند.
عســکری همچنین از رئیس جمهور و هیئت دولت خواستار در اولویت قرار 
دادن مسئله مسکن در کشور شد و گفت: با توجه به مطالبات عمومی مردم و 
امید جامعه به مجلس و دولت در راستای تسهیل در فرایند خانه دار شدن از 
رئیس جمهور انتظار داریم در جلسات شورای عالی مسکن به صورت مداوم بر 

عملکرد وزارتخانه ها و دستگاه های اجرایی نظارت جدی داشته باشد.
او همچنین خواســتار توجه دولت به ظرفیت های صندوق توسعه ملی شد و 
افزود: این صندوق می تواند با توجه به منابع درآمدی و حمایتی متعددی که 
در اختیار دارد، به عنوان یک محرک به صندوق اعتباری طرح ملی مســکن 

تزریق مالی داشته باشد.
ایــن نماینده مجلس با اشــاره به روش های دیگر ســاخت مســکن، گفت: 
سیاست های تشویقی دولت مبنی بر بازآفرینی بافت های فرسوده و ناکارآمد 
شــهری و روستایی و بهسازی و نوسازی کاربری های که در حال حاضر مورد 

استفاده قرار دارد هم می تواند بخشی از نیازها را پوشش دهد.
او در خاتمه سخنان خود با تصریح بر اینکه ساخت مسکن از طریق تعاونی ها 
یکی از راهکارهای به کارگیری مشارکت های اجتماعی در فرایند جهش تولید 
در این زمینه اســت، گفت: ســاختار تعاونی ها بر پایه همکاری جمعی بنیان 
گذاشــته که در فارس حدود ۵۰۰ تعاونی مسکن تاکنون توانسته اند بیش از 
۲۰۰هزار واحد مسکن را طی سالیان متمادی به مرحله ساخت و بهره برداری 
برسانند و این می تواند به عنوان یک راهکار حمایتی حتی در سطح ملی مورد 

استفاده و ملاک عمل قرار گیرد.

مدیرکل آموزش و پرورش استان فارس گفت: آموزش و پرورش در سال گذشته با 
رویکرد تحولی، زیرساخت های جذب و سامان دهی نیروی انسانی مناسب و انقلابی 

در مدارس را فراهم کرده است.
به گزارش اداره اطلاع رسانی و روابط عمومی آموزش و پرورش فارس، محمد خلیل 
عســکری در سخنرانی به نمایندگی از مدیران کل آموزش و پرورش سراسر کشور 
در همایش هم اندیشی ستاد ملی هماهنگی و پشتیبانی بسیج دانش آموزی کشور 
در اردوگاه شــهید باهنر تهران با تقدیر از همکاری و تعامل خوب سپاه فجر استان 
با آموزش و پرورش فارس در حوزه های بســیج دانش آموزی و بســیج فرهنگیان 
افزود: برای تحقق اهداف تربیتی نیازمند همکاری همه دستگاه با آموزش و پرورش 

هستیم.
مدیرکل آموزش و پرورش استان فارس تصریح کرد: علی رغم موانعی که دشمن در 
مسیر تعلیم و تربیت در سال گذشته ایجاد کرد، آموزش و پرورش در سطح کشور و 
خصوصاً در استان فارس در اغلب شاخصه ها دارای پیشرفت بوده و رتبه های خوبی 

را از آن خود کرده است.
عســکری ادامه داد: آموزش و پرورش برای ســال تحصیلی جدید که سالگرد آغاز 
جنگ ترکیبی دشــمن علیه نظام است و با سالروز آغاز دفاع مقدس نیز هم زمانی 
دارد و دشــمن نیز به خیال خود ممکن است برنامه هایی برای تکرار حوادث سال 

قبل داشته باشد، برنامه ریزی کرده است.
مدیرکل آموزش و پرورش فارس، با بیان اینکه برای دفاع در برابر جنگ شــناختی 
و ترکیبی نیازمند برنامه ریزی منسجم هستیم، خاطرنشان کرد: آموزش و پرورش 
در سال گذشته با رویکرد تحولی، زیرساخت های جذب و سامان دهی نیروی انسانی 

مناسب و انقلابی در مدارس را فراهم کرده است.

وی که به نمایندگی از مدیران کل آموزش و پرورش کشــور سخن می گفت، ادامه 
داد: تغییر رویکرد آموزش و پرورش از تأمین معلم به تربیت معلم موجب شــده تا 
بخشــی از دغدغه های جامعه در مورد اثربخشــی نظام تعلیم و تربیت رفع شود و 
دولت ســیزدهم اراده ای جدی در جذب نیروی انسانی در آموزش و پرورش داشته 

است.
مدیرکل آموزش و پرورش فــارس ادامه داد: اراده قوی در آموزش و پرورش ایجاد 
شده تا با محوریت مدرسه، دانش آموز، معلم و مدیر برنامه های فرهنگی خود را پیش 
ببرد و در آســتانه آغاز ســال تحصیلی جدید بر نقش مشارکتی اولیای دانش آموز 

تأکید فراوان داریم.
عسکری تصریح کرد: بسیج دانش آموزی و بسیج فرهنگیان خصوصاً در استان فارس 

بــا برگزاری برنامه های مختلف از جمله برگزاری اردوهای راهیان پیشــرفت، تهیه 
نوشت افزار و... نقش خوبی را در فرایند تربیتی ایفا کردند و برنامه های خوبی را در 

حمایت از دانش آموزان نیازمند و محروم ارائه کردند.
وی ادامــه داد: مــا در آموزش و پــرورش به مردم اطمینــان می دهیم که در اول 
مهرماه به زیبایی هرچه تمام تر مدارس بازگشــایی خواهد شد؛ لذا اولیا با مدارس 
همکاری کنند تا مدیر مدرســه به عنوان نماینده نظام جمهوری اسلامی در اجرای 
آیین نامه هــای اجرایــی به ویژه آیین نامــه عفاف و حجاب تلاش کنــد و در کنار 

دانش آموزان اولیا را با رویکردهای تربیتی و تحولی آموزش و پرورش آشنا کند.
 عســکری در ادامه به اشاره به اینکه آموزش و پرورش و سپاه در کشور و خصوصاً 
در استان فارس نگاه مشترکی بر رویکرد، تربیتی، ایجابی و اقناعی در جنگ ترکیبی 
دشمن علیه دانش آموزان دارند، ضمن تقدیر از اقدامات سردار بوعلی فرمانده سپاه 
فجر فارس، گفت: نمونه این همکاری ها را می توان در دستور به استفاده دانش آموزان 
استان فارس از فضاهای ورزشی متعلق به سپاه در جوار مدارس استان اشاره کرد.

خاطرنشــان می شــود، در این همایش سردار حسین ســلامی فرمانده کل سپاه 
پاسداران انقلاب اسلامی و فرماندهان استانی سپاه و مسئولان بسیج دانش آموزی 
سراسر کشور و صحرایی وزیر آموزش و پرورش، معاونان وزیر و مدیران کل آموزش 
و پرورش سراسر کشور نیز حضور داشتند. همچنین رضامراد صحرایی وزیر آموزش 
و پرورش در همایش مشــترک اعضای شورای معاونین وزارت آموزش و پرورش و 
مدیران کل آموزش و پرورش سراسر کشور که بعد از همایش هم اندیشی ستاد ملی 
هماهنگی و پشتیبانی بسیج دانش آموزی کشور در اردوگاه شهید باهنر برگزار شد، 
با اهدای لوح ســپاس از مدیرکل آموزش و پرورش استان فارس به واسطه میزبانی 

شایسته مسابقات ورزشی دانش آموزان با نیازهای ویژه کشور تقدیر کرد.

معاون بهداشت دانشگاه شــیراز می گوید:  در محله سنگ سیاه مشغول پژوهش 
بودیم که متوجه شــدیم برخی چهره های ساکنان زخم داشت؛ بعد از آن بازدید 
فوراً شــروع به تحقیقات و نمونه برداری در آزمایشگاه ها کردیم. به گفته وی، هر 
فرد مبتلا به ســالک در صورتی که نیاز به بستری نداشته باشد، هزینه درمان او 
۲1میلیون تومان است. رضاییان زاده گفت: اگر بیماری نیاز به بستری داشته باشد، 
بسته به نوع بیمارستان و مدت بستری، هزینه آن متغیر است. عباس رضاییان زاده 
در گفت وگو با تســنیم، یکی از مهم ترین دلایل شیوع بیماری سالک قبل از آغاز 
بیماری یابی به شــکل کنونی و تلاش مجدانه دانشگاه شیراز برای درمان بیماران 
را هزینه بسیار سنگین این بیماری عنوان کرد. وی با اظهار به اینکه در گفت وگو 
با بســیاری از بیماران و اشخاصی که با وجود زخم سنگین بر صورت، اما بیماری 
خود را پیگیری و درمان نکردند، گفت: مراجعه بیماران به مراکز پزشکی و شنیدن 
هزینه مانع از ادامه درمان شده بود. معاون بهداشت دانشگاه شیراز بیان کرد: اولین 
بار و به منظور انجام یک کار پژوهشــی در مورد بیماری هپاتیت »سی« و »بی« 
در محله ســنگ سیاه مشغول پژوهش بودیم که در حین پژوهش متوجه شدیم 
برخی چهره های ساکنان زخم داشتند؛ بعد از آن بازدید فوراً شروع به تحقیقات و 
نمونه برداری در آزمایشگاه ها کردیم. رضاییان زاده با بیان اینکه خیلی زود متوجه 
شدیم این نوع سالک در شیراز از نوع مخزن انسان است و مهم تر آنکه 9۰ درصد 

بیماری ســالک در بافت و محله سنگ سیاه از نوع انسانی است، توسط گروه های 
تحقیقاتی دانشــجویان پزشکی بیماریابی خانه به خانه را آغاز کردیم. وی با بیان 
اینکه هر فرد مبتلا به ســالک در صورتی که نیاز به بستری نداشته باشد، هزینه 
درمان او ۲1میلیون تومان اســت، گفت: اگر بیماری نیاز به بستری داشته باشد، 
بســته به نوع بیمارستان و مدت بســتری هزینه آن متغیر است. معاون بهداشت 

دانشــگاه علوم پزشکی شیراز گفت: از ابتدا تا انتهای سال گذشته مجموعاً ۴8۰3 
بیمار در کل استان فارس شناسایی شدند. این افراد کسانی بودند که از مهرماه تا 
اســفندماه شناسایی شده بودند؛ به عبارتی از اسفند 1۴۰۰ تا خرداد 1۴۰1 مورد 

گزش پشه سالک قرار گرفته بودند.
رضاییان زاده گفت: ســال گذشته تمامی 31 شهرستان اســتان فارس به مراکز 
تشــخیص و درمان سالک مجهز شدند و هم اکنون درمان این بیماری در سراسر 
اســتان رایگان است. رضاییان زاده به رابطه مســتقیم خرابه ها در بافت قدیمی و 
دیگر مناطق شهر اشــاره کرد و گفت: محل تخم ریزی در اواخر زمستان و اوایل 
بهار در همین خرابه هاست. وی افزود: در دو ماه اخیر بستری جدیدی نداشتیم و 
میزان مراجعه کنندگان نیز کاهش یافته است، اما از اول مهرماه و نمود گزش های 
زمستان و بهار و با آغاز بیماریابی احتمال افزایش آن ها وجود دارد؛ اما امید داریم 
امســال به دلیل بهسازی و رایگان بودن هزینه درمان، افت قابل توجهی در شیوع 

داشته باشیم.
معاون بهداشت درمان علوم پزشکی شیراز گفت: مردادماه امسال کمترین میزان 
مراجعه بیماران مبتلا به ســالک را داشتیم و موارد احتمالی جدید یعنی کسانی 
که در اسفندماه سال گذشته تا اواخر خردادماه امسال مورد گزش پشه واقع شده 

باشند، از مهرماه زخم خود را نشان می دهند.

مدیرکل آموزش و پرورش استان فارس خبر داد:

رویکرد تحولی در زیرساخت های جذب نیرو 

معاون بهداشت دانشگاه شیراز:

درمان سالک بدون بستری 21میلیون تومان هزینه دارد

آمارها نشــان می دهد که شاخص شدت مصرف انرژی متوسط جهانی برابر ۰.111 
بوده، ولی این شــاخص در ایران برابر ۰.۲3۲ اســت که البته با اقداماتی می توان 
این اعداد را تغییر داد. به گزارش ایســنا، شــاخص شدت مصرف انرژی یک معیار 
تعیین کننده برای مشخص کردن میزان کارایی و بازدهی انرژی در سطح اقتصاد هر 
کشور در نظر گرفته می شود. این شاخص به عنوان واحد انرژی برای هر واحد تولید 
ناخالص داخلی محاسبه می شود و بهبود آن به معنای استفاده از انرژی کمتر برای 
تولید یک محصول یا خدمات اســت که می تواند منجر به صرفه جویی در هزینه و 
کاهش اثرات زیست محیطی شود و نرخ بهبود شدت انرژی اولیه جهانی یک شاخص 

مهم برای پیشرفت به سمت اهداف انرژی پایدار است.
البته این نکته قابل توجه اســت که عوامل زیادی بر شدت انرژی تأثیر می گذارند؛ 
از جمله شرایط آب و هوایی، تفاوت های جغرافیایی، زیرساخت های اقتصادی و نوع 
صنایع موجود در کشــورها که تأثیر قابل توجهی در یکسان نبودن کشورها از نظر 
شــاخص شــدت مصرف انرژی دارد. تفاوت قابل توجه بین شاخص مصرف انرژی 
در ایران و متوســط جهانی از دو جهت قابل توجه اســت؛ مورد اول آنکه پیش از 
این، توجه کمتری به بحث مدیریت مصرف انرژی در ایران شــده است. اما از سوی 
دیگر، این نکته وجود دارد که می توان با در نظر گرفتن این پتانســیل برای کاهش 
مصرف انرژی با استفاده از مدیریت مصرف، تا حد قابل توجهی نیاز به توسعه منابع 
تولید انرژی از جمله نیروگاه ها به عنوان منابع تولید انرژی الکتریکی را کاهش داد. 
این مســئله با در نظر گرفتن تفاوت قابل توجه بین هزینه تقریبی توسعه نیروگاه 
حرارتی همراه با خط انتقال )حدود 1۰۰۰ دلار به ازای هر کیلووات( با هزینه ارزش 
معــادل برای کاهش مصرف )حدود 1۰۰ دلار به ازای هر کیلووات کاهش مصرف( 

تأمل برانگیزتر می شود. با اســتفاده از روش های بهره وری انرژی و مدیریت مصرف 
که شامل ابزارها، تکنولوژی ها و رویکردهای مختلف است، می توان مصرف انرژی را 
کاهش و کارایی انرژی را افزایش داد. در حال حاضر نیز اقداماتی در ایران در حال 
انجام بوده که در برنامه هفتم ارائه  شــده توســط شرکت ساتبا، ۲۵ تراوات  ساعت 
انرژی با استفاده از مدیریت مصرف انرژی کاهش مصرف در نظر گرفته شده است 
که از این مقدار کاهش مصرف، مقدار ۲۰ تراوات  ســاعت به بخش ساختمان تعلق 
خواهد داشــت. اما همچنان ضرورت پرداختن به موضــوع مدیریت مصرف انرژی 

احساس می شود.
جایگزینــی نیروگاه های فرســوده، تکمیل ســیکل از طریق احــداث بخش بخار 
نیروگاه های گازی، ارتقای ناوگان نیروگاه های گازی و نوســازی ناوگان نیروگاه های 
بخاری کشــور و همچنین نصب توربین انبساطی در ایستگاه های تقلیل فشار گاز 
کشــور می تواند کارایی انرژی را افزایش دهد؛ چراکه هریک درصد افزایش متوسط 
راندمان تولید برق حرارتی، صرفه جویی دومیلیارد مترمکعبی مصرف گاز طبیعی و 

کاهش سه درصدی گازهای گلخانه ای را به همراه خواهد داشت.
گزارش های منتشرشــده از روندهای جهانی، نشــان می دهد که آژانس بین المللی 
انرژی های تجدیدپذیر )IRENA( هدف کاهش مصرف انرژی نهایی در سال ۲۰۵۰ 
از ۷۴۴ اگــزاژول به حدود 3۵۰ اگزاژول )به مقدار کمتر از مصرف فعلی دنیا( را با 
استفاده از بهره وری انرژی دنبال می کند. البته در کنار بهره وری انرژی، سیاست های 
افزایش برقی ســازی و توســعه انرژی های تجدیدپذیر نیز دنبال می شود که به این  
منظور هزینه 11۰هزار میلیارد دلاری را در نظر گرفته است. نکته قابل توجه اینکه 

از این مبلغ، بهره وری انرژی سهم 3۴درصدی را به خود اختصاص داده است.

در واقع بهره وری انرژی به مجموعه ای از اقدامات سیاست گذاری، تشویقی، قیمتی 
و قانونی و در نهایت اجرایی اطلاق می شود که نهایتاً منجر به کاهش شدت انرژی 
در کشــور می شــود. افزایش روزافزون رفاه اجتماعی، افزایش نســبی جمعیت و 
مکانیزه شدن بخش بزرگی از فرایندها در حوزه های مختلف منجر به افزایش تقاضا 
برای اســتفاده از تجهیزات و وسایل برقی شــده که بی توجهی و عدم کنترل این 
رشــد در بخش خانگی که مصرف کننده غیرمولد انرژی اســت، می تواند خسارات 

جبران ناپذیری به حوزه انرژی و اقتصاد کشور وارد کند.
بنابراین عرضه محصولاتی که دارای اســتاندارد برچســب انرژی کارآمد هستند، 
علاوه بر افزایش بهره وری انرژی و کاهش هزینه های تولید انرژی، منجر به کاهش 
آلودگی های زیست محیطی نیز می شــود. مهم ترین مأموریت دستگاه های اجرایی 
ذی ربط اعم از وزارت نیرو، وزارت صمت و ســازمان ملی اســتاندارد در این راستا، 
خط مشی گذاری و برنامه ریزی برای گسترش عرضه و ایجاد تقاضا برای محصولات 
کارآمد با ســطح مصرف انرژی پایین تر و بهره وری بالاتر بوده تا همگام با توســعه 
پایــدار، هزینه های انرژی در بخش خانگی نیز کاهش یابد. بنابراین به منظور تحقق 
مفاد مرتبط با ارتقای بهره وری انرژی برق در اســناد بالادســتی و خط مشی های 
مصوب از جمله سیاست های کلی اصلاح الگوی مصرف، قانون اصلاح الگوی مصرف 
انرژی و قانون مانع  زدایی از توسعه صنعت برق و نیز مفاد مرتبط با سند تحول دولت 
ســیزدهم برای ارتقای بهره وری انرژی برق در کشور، برنامه ارتقای استانداردهای 
مصرف انــرژی در تجهیزات برقی و لوازم خانگی با هــدف کاهش 3۰۰۰ مگاوات 
از تقاضای مصرف برق کشــور طی چهار ســال آتی در دستور کار وزارت نیرو قرار 

گرفته است.

شدت مصرف انرژی در ایران قابل قیاس با متوسط جهانی آن نیست

کارایی انرژی را افزایش دهیم
عوامل زیادی بر شدت مصرف انرژی تأثیر می گذارند؛ از جمله شرایط آب وهوایی و تفاوت های جغرافیایی

مدیرکل دفتر هوشمندسازی و فناوری های نوین توانیر گفت: در تلاش هستیم مدیریت 
بارهای اداری و ساختمان های اداری را هوشمند کرده و به هوش مصنوعی واگذار کنیم؛ 
بر این اســاس سیستم ها به صورت هوشمند با دانش قبلی، شناخت از فرایند سیستم ها 

و شناخت مدل کاری ادارت مختلف امکان اعمال تصمیمات درست را خواهند داشت.
به گزارش ایســنا، حامد احمدی ضمن ارزیابــی مثبت نتایج و بازخوردهای اجرای طرح 
مدیریت مصرف در ادارات در تابســتان امسال، گفت: صنعت برق به 8۰ درصد اهداف از 

پیش تعیین شده در این بخش دست یافت.
مدیرکل دفتر هوشمندســازی و فناوری های نوین شــرکت توانیر با بیان اینکه در زمان 
پیک  بار بیش از 8۰۰ مگاوات به واســطه اجرای برنامــه مدیریت مصرف برق در ادارت 
صرفه جویی انرژی صورت گرفت، افزود: این عدد در زمان اوج بار مصرف بسیار قابل توجه 

است و در سرمایه گذاری بخش تولید تأثیر قابل توجهی دارد.
وی یادآور شد: در این زمینه شاهد تلاش و مشارکت قابل توجه همه استان ها و شرکت ها 
بودیم و اکثراً توانســتند برنامه های خود را به این اهداف نزدیک کنند. از جمله شــرکت 

توزیع اســتان کرمانشاه و اصفهان و نیز شرکت های توزیع شهری از جمله شیراز، مشهد، 
تهران بزرگ، شهرستان اصفهان و تبریز عملکرد بسیار خوبی داشتند.

احمدی تصریح کرد: شــرکت های توزیع جنوب کشــور از جمله استان های خوزستان، 
هرمــزگان، جنوب کرمان در ایــن باره به جهت بالا بودن حجم بــار اداری تأثیرگذاری 

بیشتری را نسبت به اجرای برنامه مدیریت مصرف در ادارات داشتند.
وی به برنامه ریزی برای مدیریت مصرف برق در پیک تابستان سال آینده در بخش اداری 
کشــور اشاره کرد و گفت: بر اســاس برنامه ریزی صورت گرفته در مرحله نخست باید به 
حوزه کنترل پذیری بارها در ساختمان های اداری پرداخت. در این زمینه هدف گذاری های 
لازم صورت گرفته است. مدیرکل دفتر هوشمندسازی و فناوری های نوین شرکت توانیر 
ادامه داد: در همین راستا در تلاش هستیم مدیریت بارهای اداری و ساختمان های اداری 
را هوشــمند کرده و به هوش مصنوعی واگذار کنیم؛ بر این اســاس سیستم ها به صورت 
هوشمند با دانش قبلی، شناخت از فرایند سیستم ها و شناخت مدل کاری ادارات مختلف 

امکان اعمال تصمیمات درست را خواهند داشت.

به گفته احمدی، پیشــبرد این مهم، مبتنی بر دیتاهایی اســت که اندازه گیری شده و با 
این تفاســیر پیش بینی می شود که برای ادارات قابل قبول تر باشد. امسال ساختمان هایی 
برای اجرای طرح مدیریت مصرف شناســایی شــدند، اما مشاهده شــد در مواردی این 
ساختمان ها دیتاســنتر هســتند یا محدودیت های دیگری در این زمینه وجود داشت؛ 
چنانچه این موضوع به نرم افزار ســپرده و به صورت هوشــمند مدیریت شود، بسیاری از 
محدودیت ها و چالش های این مســیر رفع می شــود. وی ضمن تشکر و قدردانی از همه 
سازمان ها، مؤسســات و اداراتی که در مدیریت مصرف برق در تابستان امسال همکاری 
بسیار خوبی را برقرار کردند، افزود: بسیاری از مؤسسات آموزشی برنامه های خود را تغییر 
دادند و بســیاری از وزارتخانه ها در ستادهای مرکزی و شهرستان ها، بانک ها و... همکاری 
ویژه ای داشتند و امید است در سال آینده نیز بتوانیم در این زمینه موفق تر عمل کنیم. 
احمدی خاطرنشــان کرد: با صرفه جویی انجام شده، فرصت برای تولید در بخش صنعت 
 کشــور مهیا می شود؛ این امر از جمله برکات مدیریت مصرف برق در بخش اداری کشور 

است. 

مدیرکل دفتر هوشمندسازی توانیر مطرح کرد:

تلاش برای سپردن 
مدیریت برق ادارات 
به هوش مصنوعی


